
  
      

        Protokół Nr 32/2023 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rolnictwa  

z pozostałymi Komisjami stałymi Rady Gminy    
 

w dniu 27 marca 2023 roku. 

 
Radnych obecnych na posiedzeniu Komisji:  5 (nieobecny: Rafał Kucharski). 
Lista obecności członków Komisji oraz pozostałych osób -  w załączeniu do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu brali udział: 

1. Paweł Królak   - Wójt Gminy 

2. Sylwester Krawczyk  - Sekretarz Gminy 

3. Gabriela Milczarska  - Skarbnik Gminy 

4. Grażyna Michniewska  - Kierownik GOPS w Cielądzu 

5. Patrycja Gąsiorowska  - pracownik Urzędu Gminy w Cielądzu 

 

 Zgodnie z § 58 ust. 3 Statutu Gminy obradom przewodniczył najstarszy wiekiem spośród 

przewodniczących komisji odbywających wspólne posiedzenie tj. Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rolnictwa – Adam Michalak. 

Punkt 1. 

 Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 9:00 dokonał Przewodniczący Komisji Budżetu 

i Rolnictwa – Adam Michalak, witając członków Komisji i zaproszonych gości. Stwierdził 

istnienie quorum w każdej komisji i uprawnienie Komisji do podejmowania wiążących decyzji.  

Punkt 2.  

Przewodniczący obrad przedstawił porządek posiedzenia. Do przedstawionego porządku 

nie zgłoszono uwag.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów poszczególnych Komisji z poprzedniego ich posiedzenia tj. z dnia 23 
lutego 2023 roku. 

4. Zapoznanie z kalendarzem imprez kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych planowanych 
na 2023 rok organizowanych przez Urząd Gminy w Cielądzu lub przy jego udziale oraz 
jednostek podległych. 



5. Informacja na temat potrzeb inwestycyjnych w zakresie budynków szkół gminnych oraz 
nieruchomości w których świadczone są usługi opieki zdrowotnej. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Cielądz na lata 2023-2030. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 r. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cielądz w 2023 
roku. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie                           
w budżecie Gminy Cielądz w 2024 roku środków stanowiących fundusz sołecki. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXVI/250/22 Rady Gminy 
Cielądz z dnia 28 listopada 2022 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych 
przystanków komunikacyjnych przy drogach powiatowych na terenie Gminy Cielądz. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Punkt 3. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji z dnia 23 lutego 2023 r. został opublikowany 

na stronie BIP oraz wyłożony do wglądu. Do protokołu nie wniesiono uwag i został przez 

komisję przyjęty jednogłośnie. 

Punkt 4.  

W temacie dotyczącym kalendarza imprez kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych 

planowanych na 2023 rok organizowanych przez Urząd Gminy w Cielądzu lub przy jego udziale 

oraz jednostek podległych głos zabrał Pan Wójt – Paweł Królak.  

Stwierdził, iż wspólnie z parafią Cielądz będzie organizowany piknik rodzinny, parafialny – 

prawdopodobnie 20 sierpnia. Złożone zostały stosowne wnioski o współfinansowanie ze 

środków zewnętrznych tj. z Urzędu Marszałkowskiego i Sołectwo na Plus. Ponadto zaistniała 

możliwość złożenia wniosku na zorganizowanie rajdu rowerowego – wnioskodawcą jest 

Cymbarka. 



Ponadto Wójt zaznaczył, że w 1973 roku utworzona została Gmina Cielądz i w tym roku 

przypada 50-lecie jej istnienia. Nie chciałby jednak, aby to gminne święto było rozgrywką 

polityczną, więc termin byłby na Mikołajki. 

Punkt 5.  

 Kolejny temat posiedzenia dotyczył informacji na temat potrzeb inwestycyjnych w zakresie 

budynków szkół gminnych oraz nieruchomości, w których świadczone są usługi opieki 

zdrowotnej . 

W tej sprawie głos zabrał Wójt Gminy Paweł Królak i zaznaczył, że te potrzeby się praktycznie 

realizują. Odbył się bowiem pierwszy przetarg na wymianę ogrzewania, modernizację systemu 

grzewczego i fotowoltaikę w szkole podstawowej w Sierzchowach. Były trzy oferty: Białystok 

ok. 2,1 mln zł, Warszawa, Skierniewice – najtańsza 595.320 zł. W budżecie ok. 600 tys. zł było 

planowane. 

Wójt dodał, że w dniu jutrzejszym będzie przetarg rozstrzygany na termomodernizację Szkoły w 

Sierzchowach, podjazdy dla osób niepełnosprawnych, przebudowa łazienek, wymiana 

oświetlenia wewnątrz, a w środę rozstrzygany będzie przetarg na rozbudowę szkoły w Cielądzu. 

Punkt 6.  

 Następnym tematem obrad było przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Cielądz na lata 2023-2030. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Cielądzu Grażyna Michniewska 

oznajmiła, iż zgodnie z art 17 ust 1 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy 

społecznej do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy opracowanie i 

realizacja gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych ze szczególnym 

uwzględnieniem programów pomocy społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka. 

Oznajmiła, iż strategia rozwiązywania problemów społecznych gminy Cielądz została 

opracowana na lata 2023-2030 i jest jednym z podstawowych narzędzi realizacji lokalnej 

polityki społecznej. Strategia zawiera diagnozę sytuacji społecznej, prognozę zmian w zakresie 

objętym strategią, określenie celów strategicznych projektowanych zmian, kierunków 

niezbędnych działań, sposobu realizacji strategii oraz jej ram finansowych, wskaźników 

realizacji działań. Strategia zorientowana jest na rozszerzenie i pogłębienie form pracy socjalnej, 

współpracy z różnymi instytucjami i organizacjami pozarządowymi zajmującymi się pomocą 

społeczną w gminie oraz instytucjami działającymi w szerszym obszarze polityki społecznej jak 

edukacja, ochrona zdrowia, bezpieczeństwo publiczne, pomoc osobom niepełnosprawnym, 

zapobieganie wykluczeniu społecznemu. Misją strategii jest zapewnienie mieszkańcom gminy 



Cielądz warunków do rozwoju, wytyczanie kierunków zmian w celu wykorzystania potencjału 

jednostki ludzkiej, wspieranie inicjatyw społecznych oraz przeciwdziałanie wykluczeniu 

społecznemu. Misja ta będzie realizowana poprzez cele strategiczne zmierzające do poprawy 

jakości życia mieszkańców gminy Cielądz w szczególności tych, którzy należą do grupy osób 

zagrożonych wykluczeniem społecznym w różnych obszarach życia społecznego. 

Do tematu nie zgłoszono zapytań. 

Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały tj. 

 Komisja Rewizyjna –7 radnych „za” (wszyscy obecni ) 

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – 5 radnych „za”(wszyscy obecni ), 

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – 4 radnych „za” (wszyscy obecni), 

  Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy obecni (6 radnych) „za”.   

Punkt 7. 

W następnej kolejności przystąpiono do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Temat przedstawiła Gabriela Milczarska – Skarbik Gminy.  

Poinformowała, iż w wyniku wprowadzonych zmian zmniejszono planowany deficyt na 

2023 rok o kwotę 81.726 zł i w związku wynosi 3.811.703,51 zł. Planowane po zmianach 

kredyty wynoszą 4.121.703,55 zł . Wprowadza się ponadto w wieloletniej prognozie w wykazie 

przedsięwzięć zmianę dotyczącą zadania inwestycyjnego: budowa przebudowa i modernizacja 

oświetlenia ulicznego – zmniejsza się wkład własny do zadania do wysokości 211.273,79 zł. 

Kwota zmniejszenia to 212.790 zł. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały: 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 8. 

Kolejny temat posiedzenia dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy na 2023 r. przedstawiła Gabriela Milczarska – Skarbik Gminy.  

Poinformowała, iż w załączniku nr 1- planowane zmiany w dochodach na 2023 rok dokonuje się 

zmian:  



- w dziale 750, 852, 855 - zgodnie z decyzją Wojewody Łódzkiego w sprawie podziału 

ostatecznych kwot dotacji na 2023 rok; 

- w dziale 756 zwiększa się planowane wpływy z tytułu podatków od nieruchomości, rolnego i 

leśnego oraz podatku od środków transportowych – nie były dokonywane zmiany o podwyżkach 

do uchwały budżetowej i teraz są wprowadzane; 

- w dziale 788 zwiększa się dochody bieżące o kwotę 10.848 zł  - są to środki otrzymane na 

pomoc obywatelom Ukrainy;  

- w dziale 758 zgodnie z decyzją Ministra Finansów zmniejsza się subwencję oświatową o kwotę 

37.482 zł; 

- w dziale 801 zwiększa się planowane dochody majątkowe zgodnie z podpisaną umową z 

Wojewódzkim Funduszem na dofinansowanie zadania inwestycyjnego:  modernizacja systemu 

grzewczego oraz montaż instalacji fotowoltaicznych w szkole podstawowej w Sierzchowach 

planowana kwota dotacji to 476.256 zł; 

- w dziale 852 zwiększa się dochody bieżące o kwotę 5.714 zł - są to środki otrzymane na pomoc 

obywatelom Ukrainy; 

- w dziale 900 dokonuje się zwiększenia dochodów bieżących o kwotę 35.000 zł – zgodnie  z 

zawartym porozumieniem z Wojewódzkim Funduszem na prowadzenie punktu konsultacyjno-

informacyjnego w zakresie programu Czyste Powietrze.  

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, iż w załączniku nr 2, dotyczącym zmian w 

planie wydatków budżetu gminy wprowadzane są zmiany: 

- w dziale 750 i 801 zwiększa się wydatki bieżące na pomoc obywatelom Ukrainy – kwota  

16.562 zł; 

- w dziale 801 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne związane z modernizacją systemu 

grzewczego w szkole podstawowej w Sierzchowach – łączna kwota zadania do 607.320 zł; 

- w dziale 900 zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 212.790 zł na zadanie inwestycyjne 

związane z oświetleniem ulicznym.  Łączna kwota tego zadania na rok bieżący to 1.229.046,52 

zł. Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zadała pytanie na temat przyczyny zmniejszenia 

kwoty subwencji oświatowej.  

Skarbnik Gminy stwierdziła, iż trudno jest zrozumie dlaczego jest zmniejszana subwencja 

oświatowa, skoro 2 dni po tej decyzji otrzymujemy informację, że są podwyżki dla nauczycieli.  

Więcej zapytań do przedstawionych zmian w budżecie nie zgłoszono. Przystąpiono zatem do 

głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Wszystkie komisje posiadały niezbędne 

quorum. Wynik głosowania był następujący:  



Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 9. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cielądz w 2023 roku. 

Projekt Programu omówiła Patrycja Gąsiorowska – pracownik Urzędu Gminy. Wyjaśniła, iż 

zgodnie z treścią art. 11a ust.1 ustawy o ochronie zwierząt, rada gminy wypełniając jego 

obowiązek określa w drodze uchwały  corocznie do 31 marca program opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

Zaznaczyła, że Program ten obejmuje m.in.  

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schronisku dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt;  

6) usypianie ślepych miotów;  

7) wskazanie gospodarstwa w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich;  

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych z 

 udziałem zwierząt; 

Patrycja Gąsiorowska wyjaśniła, że mając na uwadze odławianie bezdomnych zwierząt i 

zapewnienie im miejsca w schronisku w roku 2023 usługę tą świadczy schronisko PSIAKOWO  

z Łowicza. Oprócz tego zajmuje się poszukiwaniem właścicieli dla bezdomnych zwierząt oraz 

wykonuje zabiegi obligatoryjnej sterylizacji lub kastracji. Zaznaczyła, iż w roku ubiegłym na 

schronisko wydano 96 974,01 zł, w czym: odłowiono 26 psów z czego 16 trafiło do adopcji. 

Aktualnie koszt odłowienia to kwota 300 zł, dobowe utrzymanie to kwota 13 zł oraz usługa 

weterynaryjna 580 zł.  

Kolejnym omówionym punktem programu była opieka nad kotami wolno żyjącymi w 

tym ich dokarmianie. W tym miejscu pracownik wyjaśnił, iż w odniesieniu do tego punktu mając 

na uwadze wytyczne wojewody konieczne było w tegorocznym programie wskazać konkretne 

sposoby działania w zakresie ustalenia miejsc w których przebywają koty wolno żyjące, 

sporządzić listę społecznych opiekunów, obserwacji i liczenia populacji oraz miejsc i 

częstotliwości ich dokarmiania. W związku z tym pracownicy w okresie zimowym przynajmniej 



2 razy w tygodniu będą dokonywać lustracji miejsc w których stwierdzono przebywanie kotów 

wolno żyjących. Dokarmianie realizowane będzie przez sołtysów na określonych zasadach.                     

W ubiegłym roku nie stwierdzono na terenie naszej gminy takich miejsc, w związku z czym nie 

ponieśliśmy żadnych kosztów z tym związanych.  

Kolejny temat to - gospodarstwo rolne wskazane w celu zapewnienia miejsca dla 

zwierząt gospodarskich. Wskazane jest gospodarstwo rolne pana Jarosława Siudzińskiego                       

w miejscowości Kuczyzna na działce 150/1. 

Ostatnim omówionym punktem była całodobowa opieka weterynaryjna w przypadku 

zdarzeń drogowych. Usługę tą świadczy pan Mirosław Charążka. W stosunku do roku ubiegłego 

opłata gotowości wzrosła i aktualnie wynosi 648 zł miesięcznie. Kwota wydatkowana na tą 

usługę w ubiegłym roku wynosi 9.968,40 zł.  

W kwestii sterylizacji i kastracji zwierząt właścicielskich gmina zapewnia 

dofinansowanie 50 % do kosztów wykonania zabiegów.  

Patrycja Gąsiorowska podsumowując temat oznajmiła, iż środki finansowe przeznaczone na 

realizację wszystkich zadań wynikających z programu wynoszą 129.660 zł  

Przewodniczący Komisji oświaty, Kultury Sportu i Zdrowia Przemysław Jędrzejczak 

zauważył, że kwota na sterylizację jest symboliczna. 

Patrycja Gąsiorowska wyjaśniła, iż w tym zakresie jest to dofinansowanie w 50 %. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zadała pytanie na temat składowych finansowania 

programu tj. pkt 8 – zapewnienie miejsca dla zwierząt gospodarskich w gospodarstwie rolnym – 

200 zł – czy to jest na miesiąc, od sztuki? 

Patrycja Gąsiorowska wyjaśniła, iż jest to kwota na cały rok, ale do tej pory nie było takiej 

sytuacja, a musi być jakaś kwota określona, a gdy będzie potrzeba, to będą przesunięcia. 

Radny Jarosław Budek zapytał dlaczego nie jest wskazane gospodarstwo w Stolnikach. 

Pracownik wyjaśnił, iż dlatego, że nie jest to gospodarstwo rolne – a wynika to z wyroku 

Sądu. 

Radny Grzegorz Stępniak poprosił o wyjaśnienie z czego wynika całkowita suma prawie 130 

tys. zł. 

Patrycja Gąsiorowska zaznaczyła, że sama umowa ze schroniskiem opiewa na kwotę 115 

tys. zł, w tym jest odławianie, zapewnienie opieki całodobowej i opieka weterynaryjna przyjęcia 

psa do schroniska, a np. koszt tylko przyjęcia 1 sztuki wynosi ponad 1 tys. zł – jednorazowo. 

Zaznaczyła, że są wielkie problemy w schroniskach, gdyż są psy z Ukrainy, a ludzie nie chcą 

adoptować, bo są duże koszty utrzymania psów. 



Więcej zapytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono wobec 

tego do głosowania nad wyrażeniem opinii.  Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. 

Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 10.  

W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Cielądz w 

2024 roku środków stanowiących fundusz sołecki. 

Do tematu odniósł się Wójt Gminy Paweł Królak. Stwierdził, iż jest to bardzo ważna 

sprawa, zwłaszcza, że rok 2024 to jest to rok wyborczy, ale jak poprzednim razem środki 

funduszu były przeznaczone na rozbudowę szpitala, tak teraz jest propozycja, by na 2024 rok nie 

wyodrębniać funduszu, a środki te przeznaczyć jako środki własne na inwestycje w oświacie. 

Radny Sylwester Stefański zapytał o jakiej kwocie jest mowa. 

Skarbnik Gminy oznajmiła, iż na ten rok jest to prawie 430 tys. zł. Wyjaśniła też, ze 

zwrotu nie ma wtedy, ale jest on z roku na rok coraz mniejszy. W ubiegłym roku było to 24 %, 

czyli będzie to ok. 100 tys. zł – pod warunkiem że nie ulegnie jeszcze zmniejszeniu, gdyż to 

Urząd Wojewódzki określa.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka stwierdziła, że fundusz miał być 

nie zdejmowany, ale z uwagi na budowę szkoły, to mieszkańcom też już powiedziała, że nie 

będzie funduszu sołeckiego w przyszłym roku. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa Adam Michalak podkreślił, i ż taka 

inwestycja jak budowa szkoły dotyczy wszystkich mieszkańców. 

Na powyższym zakończyła się dyskusja w niniejszy punkcie. 

Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały tj: 

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 11.  



W następnym punkcie posiedzenia Komisji został przedstawiony i zaopiniowany projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości z 

dotychczasowym dzierżawcą. 

Wójt Gminy Paweł Królak wyjaśnił, iż  przedłożony projekt uchwały dotyczy działki przy 

Szkole Podstawowej w Cielądzu wydzierżawianej na rzecz Polskiej Spółki Gazowniczej. Kwota 

czynszu nie jest jeszcze do końca doprecyzowana, ale będzie znacznie podwyższony czynsz. 

Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania nad zaopiniowaniem 

projektu uchwały. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany, a wynik głosowania był 

następujący: 

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 12. 

Kolejny temat posiedzenia Komisji dotyczył zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej 

Uchwałę Nr XXXVI/250/22 Rady Gminy Cielądz z dnia 28 listopada 2022 r. w sprawie 

określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa stwierdziła, iż nie zgadza się z tą uchwałą i z tą 

stawką, gdyż ci co mają oczyszczalnie będą ponosić dużo większe koszty, niż ci co mają 

szamba. Za wywiezienie nieczystości z oczyszczalni będzie bowiem musiała zapłacić 600 zł.  

Wójt Gminy zaznaczył, że w szambie będzie więcej metrów sześciennych do wywiezienia. 

Poza tym, chciałby, by te stawki zostały przyjęte, gdyż obawia się, że mogą być wyższe. Uważa, 

ze stawka jest najniższa z możliwych.  

Przewodnicząca Rady wyraziła zdanie, że jest bardzo duża różnica między stawką za osad 

a stawką za nieczystości z szamba i zadała pytanie, czym w takim razie różni się szambo 

opróżnianie raz do roku od oczyszczalni opróżnianej raz do roku. 

 Po dyskusji prowadzący obrady - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa – Adam 

Michalak zarządził głosowanie projektu uchwały. Wyniki były następujące: 

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – 4 za, 1 przeciw, 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – 5 za, 1 wstrzymujący się,  

 Komisja Rewizyjna – 6 za, 1 wstrzymujący się,  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 13. 



W kolejnym punkcie posiedzenia, Komisje zaopiniowany został projekt uchwały w sprawie 

wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych przy drogach 

powiatowych na terenie Gminy Cielądz. 

Temat wyjaśnił Wójt Gminy. Poinformował, iż  wystąpiono do Powiatu Rawskiego o 

uzgodnienie lokalizacji dwóch przystanków: w miejscowości Komorów i Gułki. Byłyby to 

przystanki przy drodze powiatowej Regnów – Pukinin i Gułki – Grabice. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Zdrowia Przemysław Jędrzejczak 

zapytał z czego to wynika. 

Wójt odpowiedział, iż była to inicjatywa mieszkańców. Ponadto po modernizacji stadionu 

piłkarskiego są dwie wiaty w dobrym stanie do wykorzystania.  

Przewodniczący Komisji oświaty, Kultury Sportu i Zdrowia Przemysław Jędrzejczak 

zapytał, czy zatem przy drogach powiatowych wszędzie będą przystanki po obydwóch stronach 

drogi. 

Wójt wyraził zdanie, że nie będzie tak, gdyż już jest dość rozdmuchana częstotliwość 

przystanków, a w tych omawianych przypadkach, wynika to z prośby rodziców dzieci. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono więcej zapytań. Przystąpiono wobec 

tego do głosowania nad wyrażeniem opinii.  Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. 

Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (7 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 14. 

 W sprawach różnych podjęto następujące tematy: 

- Radna Jadwiga Mantorska zgłosiła wniosek o wyrównanie drogi koło lasu – jest bardzo 

rozjeżdżona; 

- Wójt oznajmił, iż w ubiegłym tygodniu rozpoczęte zostały prace równiarką, ale w dniu 

dzisiejszym zostały odwołane z uwagi na opady deszczu; 

- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia Przemysław Jędrzejczak zgłosił 

uwagę, aby poprawić zjazd przy szkole na parking oraz zauważył, że przestał funkcjonować 

zakaz wjazdu na plac szkolny. 

- Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa Adam Michalak zadał pytanie kiedy będzie 

odpalone światło przy drodze do Herco. 

- Wójt oznajmił, iż  umówiony jest już na spotkanie w PGE na najbliższą środę. 



- Radny Michał Trzciński poruszył temat poprawy drogi w Mroczkowicach – bardzo trudno 

dojechać do posesji Lewandowskiego. Zaproponował, by może grubym tłuczniem najpierw 

wzmocnić. 

- Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa oznajmiła, iż otrzymała w sprawie tej drogi pismo. 

- Radny Grzegorz Stępniak też zgłosił odcinek drogi do remontu, który po roztopach jest 

nieprzejezdny. 

-Radny Michał Trzciński poprosił o informację w zgłoszonej przez niego sprawie. 

- Wójt wyjaśnił, iż nie chce obarczać takimi sprawami Rady, jest to bowiem obowiązek Wójta i 

z bieżących środków będą podjęte działania. 

- Radny Michał Trzciński zaznaczył, że rzeczywiście można byłoby ze środków sołeckich 

poprawić ten odcinek, ale nie wszyscy mają jednakowe zdanie na dany temat- głosowanie 

wiejskie inaczej się potoczyło.  

- Radny Adam Michalak zapytał o drogę głęboką – czy są jakieś działania? 

- Wójt stwierdził, że są tam drzewa i trzeba się zastanowić nad tym problemem jeszcze. 

- Radny Michał Trzciński podjął temat zbilansowania się opłat za wodę z kosztami. Wyjaśnił, iż 

dlatego poruszył tę sprawę, gdyż pewien mieszkaniec dyskutował w tym temacie, a wie, że nie 

jest do końca uczciwy wobec gminy. Zaproponował, że jeśli Gmina dokłada, to wynająć firmę, 

która będzie zbierała opłaty za wodę i rozliczała.  

- Skarbnik Gminy podała przykład dokładania do wody w formie np. inwestycji. 

- Radny Mariusz Błąkała zgłosił uwagę na temat tragicznego stanu technicznego drogi 

powiatowej w jego miejscowości. 

- Wójt Gminy oznajmił, iż odbyło się spotkanie ze Starostą w kuluarach – po otwarciu Oddziału 

Szpitala, który wtedy powiedział, że odwiedzi każdą gminę. Wiadome jest jednak, że będzie to 

spotkanie w celu pozyskania środków na dalszą rozbudowę szpitala. Wójt dodał, że na spotkaniu 

tym powiedział, że Rada się zapewne zgodzi, ale w zamian za odcinek drogi powiatowej.  

- Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa podjęła temat drogi powiatowej Rylsk –Cielądz. 

Stwierdziła, iż droga ta jest zupełnie nieprzejezdna- nawet traktorem. Jako Sołtys pisała różne 

pisma do Starostwa i nie ma żadnego odzewu. 

Punkt 15. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 10:20 zamknięte zostało wspólne posiedzenie 
Komisji.            
                           Przewodniczący  

              Komisji Budżetu i Rolnictwa 
  

Protokołowała:                 Adam Michalak  

Bogusława Kobacka 


